
1. Waarom ontvangt de raad deze brief
Met deze brief informeert het college de raad over de laatste stand van zaken van de 
coronacrisis in onze gemeente. 

In deze brief wordt de raad geïnformeerd over de volgende onderwerpen:
2.1. Coronacrisis in Leidschendam-Voorburg
2.2 MKB en ondernemers
2.3. Werk, inkomen, jeugd en zorg   
2.4. Onderwijs en kinderopvang
2.5. Cultuur, sport en welzijn

2. Korte inhoudelijke toelichting

2.1.   Coronacrisis in Leidschendam-Voorburg 
In de week van 19 april is er bij 223 inwoners uit onze gemeente corona vastgesteld. 
Een week eerder waren dat er 192, een stijging van 16%. In de afgelopen week zijn 
er geen inwoners aan corona overleden. 

Vaccinaties
De Leidschendamse huisartsen hebben op 16 en 17 april meer dan 1000 mensen 
gevaccineerd in het Servicecentrum van de gemeente. Dat is een opkomst van meer 
dan 85%. Het Covid team van de Vereniging Huisartsen Leidschendam is blij met 
deze hoge opkomst. Ook de locatie is goed bevallen en de samenwerking is naar alle 
tevredenheid verlopen. Begin juli zal dezelfde groep inwoners een uitnodiging krijgen 
voor een tweede prik, wederom in het Servicecentrum. 
In Stompwijk en Voorburg is eerder in april al gevaccineerd, de berichten die zijn 
ontvangen over de opkomst (80-85%) en het verloop zijn ook positief. 

De vaccinatielocatie Appelgaarde 2 in Leidschendam-Voorburg heeft op 19 april de 
deuren geopend. Dit vormt de 6e locatie van de regio. Alleen Rijswijk volgt nog op 
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maandag 3 mei. De GGD is nog volop aan het vaccineren van oud naar jong. Sinds 
maandag 19 april worden er weer nieuwe leeftijdsgroepen uitgenodigd, dit gaat om 
de groep van 18-59-jarigen met een medische indicatie. De huisartsen zullen de 
uitnodigingen versturen en medisch toezicht houden tijdens de vaccinatie ter plaatse.

Handhaving
Koningsdag is rustig verlopen. Vooraf is er contact geweest met inwoners die iets 
wilden organiseren om ervoor te zorgen dat dit binnen de geldende maatregelen 
gebeurde. Op Koningsdag zelf zijn er extra handhavers ingezet en is een enkele keer 
corrigerend opgetreden maar dit heeft niet geleid tot sancties. De inwoners hebben 
de gegeven aanwijzingen direct opgevolgd. 

Het belangrijkste aandachtspunt op het gebied van Handhaving blijft de Mall of the 
Netherlands (MOTN). Hier zijn de handhavers dagelijks op verschillende momenten 
aanwezig en spreken ondernemers en bezoekers aan wanneer dat noodzakelijk is. Er 
is continu contact met het management en de beveiliging. 

Er is in aanloop naar de versoepelingen van 28 april veel energie gestoken in het 
extra voorlichten van horecaondernemers. Hierbij is persoonlijk contact gezocht en 
direct een brief uitgereikt met alle relevante informatie m.b.t. de versoepelingen. Op 
28 april zijn de handhavers extra ingezet in de avonduren om te controleren op het op 
tijd sluiten van de terrassen. Dit is goed verlopen. De versoepelingen hebben geleid 
tot extra drukte in de MOTN. 

Een bezoek aan de Mall is aantrekkelijk, omdat het winkelcentrum nieuw is en 
bovendien overdekt. De druk op winkelgebieden is nu sowieso groot, omdat alle 
winkels na de lockdown weer open mogen zijn, maar doorstroomlocaties als 
pretparken, dierentuinen et cetera nog steeds gesloten zijn. Daarnaast zorgde het 
slechte weer voor druk op binnen winkellocaties, zoals Mall of the Netherlands. De 
toestroom van bezoekers wordt continue gemonitord en indien noodzakelijk worden 
er, samen met het management van de Mall, maatregelen genomen. 

In het weekend van 1 en 2 mei was het ook in de Mall druk. Handhaving is in 
samenwerking met de Mall bezig geweest om de toestroom van bezoekers 
beheersbaar te houden. Hiervoor zijn verschillende afspraken gemaakt met het 
management van de Mall en diverse grote winkelketens. Bijvoorbeeld over het 
verhogen van het aantal aanwezige beveiligers, het opstellen van rijen voor winkels 
binnen de RIVM maatregelen en het beperken van de lengte van die rijen. 
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Ook zijn afspraken gemaakt over de doorstroom binnen de Mall, het aanbrengen van 
extra afstandsmarkeringen, het aanspreken van bezoekers om opstoppingen te 
voorkomen et cetera. In overleg met de regiodesk van Rijkswaterstaat zijn scenario’s 
ingezet om de verkeersstromen rondom de Mall zo goed mogelijk te begeleiden. De 
gemeente heeft naast extra handhavers, ook extra verkeersregelaars ingezet op 
diverse kruisingen rondom de Mall.  

De verkeersdrukte heeft dit weekend in de omgeving van de Mall tot overlast geleid. 
Intern wordt overlegd welke extra maatregelen kunnen worden genomen om drukte 
bij piekmomenten op te vangen. Ondertussen wordt er ook uitvoering gegeven aan 
de inzet van intelligente verkeerslichten en smart mobility. Voor de korte termijn zijn 
regelscenario’s voor de verkeersregelinstallaties ontwikkeld, die worden ingezet bij 
drukke verkeersomstandigheden, is bewegwijzering aangebracht op de N14 en zijn 
intelligente verkeersregelinstallaties (IVRI’s) gerealiseerd op de N14 en op de
gemeentelijke wegen rond the Mall. Verwacht wordt dat later dit jaar alle IVRI’s van 
Rijkswaterstaat op de N14 en de IVRI’s op de gemeentelijke wegen rond de Mall 
worden gekoppeld, zodat gecoördineerde en automatische regeling van het verkeer 
mogelijk wordt op grond van het actuele verkeersaanbod. Bovendien wordt 
binnenkort de bereikbaarheidsportal van de Mall operationeel, zodat bezoekers zich 
vooraf kunnen laten adviseren over de reis- en parkeermogelijkheden (pre-trip).
Gekeken wordt nog of in de toekomst ook tijdens de reis naar de Mall
ingespeeld kan worden op de drukte op het wegennetwerk in en de wijdere
omgeving van de Mall (on-trip). Daarnaast wordt gekeken of voor zeer drukke
dagen een Operationeel Mobiliteit Centrum (OMC) mogelijk meerwaarde
biedt. In een OMC werken de wegbeheerders Rijkswaterstaat, gemeenten
Den Haag en Leidschendam-Voorburg, URW en de hulpdiensten samen om
de afwikkeling van verkeer te optimaliseren.

2.2 MKB en ondernemers

Op de eerste dag van de versoepeling waren er duidelijk meer consumenten op de 
been in alle vier de kernwinkelgebieden. Er heerste een fijne sfeer onder zowel de 
ondernemers en hun personeel als onder de klanten. 

Bij de horeca die vanaf 12:00 hun terrassen mochten openen kwam het langzaam op 
gang en was het redelijk druk tussen 13:00 – 14:00 en tussen 17:00-18:00. De 
maximale toegestane capaciteit per terras werd echter over het algemeen niet 
gehaald. Afgezien van een enkele uitzondering, waren de terrassen om 18.00 uur 
weer leeg.  Wel gaf een aantal ondernemers aan dat alleen een terras met de 1,5 
meter beperking niet goed rendabel te exploiteren valt.
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In het Huygenskwartier liep het ‘Huygenspaviljoen’ op het Stationsplein langzaam vol 
en was de Kerkstraat via een omleidingsroute afgesloten voor alle verkeer behalve 
voetgangers, waar zowel bezoekers als ondernemers enthousiast over waren.

In De Julianabaan, die afgelopen periode toch al redelijk werd bezocht vanwege de 
winkels met dagelijkse producten, was ook meer volk op de been, maar nergens te 
druk.

Voor de terrassen aan de sluis in Leidschendam was veel belangstelling en een 
goede sfeer. Door inzet van personeel verliep hier alles soepel. Ook hier geldt dat de 
aanwezige vers speciaalzaken voldoende klanten zijn blijven trekken en het deze dag 
ook drukker was in de straten.

Raadsvragen marktgelden en steun aan ondernemers
Naar aanleiding van de commissievergadering van 19 april, heeft het college 
aangegeven terug te willen komen op twee openstaande vragen, te weten de situatie 
rond de compensatie marktgelden en de steun aan ondernemersfondsen via de 
halvering van de reclamebelasting en de bijdrage aan de winkeliersverenigingen voor 
de promotie van de marktgebieden.

Marktgelden
In Leidschendam-Voorburg kunnen marktondernemers kiezen uit twee soorten 
betalingen: per (markt-)dag of per kwartaal. 
De ondernemers die per dag betalen, betalen alleen als zij ook daadwerkelijk op de 
markt staan. Ondernemers die naar aanleiding van de beide lockdowns niet op de 
markt mochten staan, hebben deze betaling niet gedaan. Hierdoor is een 
compensatie marktgelden voor deze groep niet noodzakelijk aangezien er niets 
betaald is.

De ondernemers die per kwartaal betalen, worden wel gecompenseerd door de 
gemeente. In totaal zijn de marktondernemers voor bijna € 4.200 gecompenseerd op 
basis van dagen dat zij niet aanwezig mochten zijn op de markt als gevolg van de 
corona-maatregelen.

Steun aan ondernemers
De gemeente steunt de ondernemers in de vier winkelgebieden door middel van een 
halvering van de reclamebelasting dan wel een bijdrage aan de kosten voor de 
promotie van de winkelgebieden. Gezien het belang van de lokale ondernemers en 
winkeliers voor de economie en werkgelegenheid acht het college het van belang om 
juist de lokale winkelgebieden te ondersteunen.
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De ondernemersfondsen (van het Huygenskwartier en Leidschendam-Centrum) en 
de winkeliersverenigingen (van de Julianabaan en de Mall of The Netherlands) 
besteden deze subsidies van de gemeente voor drie doeleinden:

1. Decoratie van het winkelgebied
De contracten voor bijvoorbeeld het ophangen en verwijderen van de kerstversiering 
liepen gewoon door. Daarnaast wilden de winkelgebieden aantrekkelijk blijven voor 
de winkels die wel open mochten blijven en voor de horeca die via afhaal nog enige 
inkomsten probeerden te verwerven.
Ook de plaatsing en het onderhoud van bijvoorbeeld planten- en bloembakken valt 
hieronder.

2. Communicatie
Ook de communicatie is voortgezet tijdens de coronacrisis al had deze soms een 
ander karakter. Er zijn campagnes ingezet als ‘Support Your Locals’ en ‘Wees Loyaal 
Shop Lokaal’. Hierbij zijn advertenties en A0 borden ingezet. Zo is er een 
voucheractie ingezet om met name nieuwe bewoners van de Binckhorst te wijzen op 
de winkels in Voorburg. Via communicatiemiddelen, zoals banners, zijn inwoners 
opgeroepen lokaal te winkelen en zijn zij gewezen op zaken als click & collect en 
afhaal-mogelijkheden bij de plaatselijke horeca.

3. Evenementen
Ook de evenementen hebben deels doorgang gevonden zij het op een andere 
manier. Te denken valt hier bijvoorbeeld aan een online modeshow met livestream in 
samenwerking met Support Your Locals. Er is onder meer geld gestoken in het 
maken van filmpjes die via de sociale media zijn verspreid.

Tot slot is er in de meeste gebieden door de besturen extra aandacht besteed aan de 
betrokkenheid van de ondernemers in de gebieden door ze op verschillende moment 
een hart onder de riem te steken door een attentie bij hen te laten bezorgen, In de 
vorm van gedrukte kaart of een taartje namens het bestuur.

2.3. Werk, inkomen, jeugd en zorg 

Tijdelijke overbruggingsregeling zelfstandig ondernemers (Tozo)
Tot 26 april jl. zijn er 220 Tozo 4-aanvragen binnengekomen, waarvan er 199 (90%) 
zijn toegekend. 200 aanvragen betroffen een verlengingsaanvraag voor een uitkering 
levensonderhoud (96% toegekend), 11 aanvragen betroffen een nieuwe aanvraag 
Tozo 4-levensonderhoud (55% toegekend) en 9 aanvragen betroffen een aanvraag 
bedrijfskapitaal (22% toegekend). De aanvragen voor de uitkering levensonderhoud 
worden binnen gemiddeld 4 á 5 dagen afgehandeld; voor wat betreft de aanvragen 
bedrijfskapitaal ligt dit gemiddelde op 7 dagen. 
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Hier moet echter de kanttekening bij worden geplaatst dat het merendeel van de 
aanvragen bedrijfskapitaal nog in behandeling is, waardoor zowel het 
toekenningspercentage als de gemiddelde doorlooptijd nog kunnen wijzigen.

Tijdelijke ondersteuning noodzakelijke kosten (TONK)
Tot en met 28 april zijn er 27 aanvragen ontvangen. 11 aanvragen zijn inmiddels 
toegekend, 1 aanvraag is afgewezen en 1 aanvraag is ingetrokken. De overige 14 
aanvragen zijn nog in behandeling. 

2.4. Onderwijs en kinderopvang
Het aantal besmettingen in onderwijs en kinderopvang laat een wisselend beeld zien. 
Vaak komen besmettingen in golfbewegingen. 

Heropening buitenschoolse opvang (BSO)
Op 19 april is de buitenschoolse opvang heropend. Door de 
kinderopvangorganisaties is hard gewerkt om dit in vier dagen te realiseren. Onder 
ouders is er opluchting en vertrouwen over de heropening. Ook kinderen zijn blij om 
elkaar en de medewerkers weer te zien. Op scholen wordt gewerkt met cohorten, 
waarbij klassen of delen van klassen niet in nauw contact met elkaar komen. Wordt 
een kind in een klas ziek, dan hoeft niet de hele school, maar alleen de klas of een 
deel hiervan in quarantaine. Op de buitenschoolse opvang worden deze cohorten 
doorbroken. Wel wordt gekeken naar een optimale indeling van de kinderen per 
groep. Hoewel wordt geprobeerd om kinderen uit verschillende groepen uit elkaar te 
houden, is dit in de praktijk soms moeilijk als jonge kinderen elkaar hebben gemist. 
Vanaf de heropening hebben verschillende BSO’s activiteiten buiten georganiseerd. 
Hierop wordt enthousiast gereageerd.

2.5. Cultuur, sport en welzijn
De voorbereidingen voor de extra zomeractiviteiten voor jongeren zijn gestart en de 
inventarisatie van zomeractiviteiten bij sportverenigingen en overige verenigingen 
loopt nog. Verenigingen kunnen in aanmerking komen voor (gedeeltelijke) subsidie 
van activiteiten voor kinderen en jongeren, waarbij ook niet leden welkom zijn.

Steunmaatregelen sportverenigingen
Inmiddels hebben acht sportverenigingen en sportstichtingen met een directe 
huurrelatie met de gemeente een aanvraag voor huurkwijtschelding ingediend en is 
de gemeente nog in afwachting van vier aanvragen. Het gaat hierbij om de 
huurkwijtschelding voor het eerste kwartaal van 2021. Ook voor het 2e kwartaal 2021 
kunnen sportverenigingen en – stichtingen in aanmerking komen voor 
huurkwijtschelding. De ronde voor het 2e kwartaal wordt in juni 2021 gestart. Deze 
steunmaatregelen vallen ook onder de landelijke regeling ‘Tegemoetkoming 
verhuurders sportaccommodaties COVID-19’.
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Het college hoopt de raad voldoende te hebben geïnformeerd met deze brief. 

burgemeester en wethouders van Leidschendam-Voorburg,

A. van Mazijk K. Tigelaar
secretaris burgemeester


